
 
FARSTA STADSDELSFÖRVALTNING 
STADSDELSDIREKTÖRENS STAB 

 

 

 

 
PENSIONÄRSRÅDET 

PROTOKOLL 
 

SID 1 (4) 
 

 

  

 

 

Protokoll från pensionärsrådets möte den 10 oktober 2011 

 

 
Ledamöter Barbro Karlsson, ordförande PRO Tallkrogen/Gubbängen 

 Stig Åström, vice ordförande SPF Farsta 

 Bror Lord PRO Farsta centrum 

 Lilian Falkbäck PRO Farsta strand 

 Kerstin Holmgren SPF Sköndal 

   

Ersättare Asta Westerlund PRO Sköndal 

 Inger Sjöberg  PRO Farsta centrum 

 Ove Svensson SPF Farsta 

 Sonja Wenström SPF Sköndal 

   

Förhinder Harry Wikner PRO Hökarängen 

   

   

Tjänstemän Ingrid Friberg avdelningschef 

 Monika Lind   del av § 3 utvecklingssekreterare 

 Pia Sundqvist nämndsekreterare 

 

 

 

 

 

 

Justeras:   

  Barbro Karlsson, ordförande 

 

 

 

 

Justeras:   

  Stig Åström, vice ordförande 

 

 

 

 

Sekreterare:  

  Pia Sundqvist 

 



SID 2 (4) 

 

 
§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare, tid för justering 

Dagordningen godkändes. Till justerare utsågs ordförande Barbro Karlsson 

och vice ordförande Stig Åström. Justering sker onsdag 12 oktober. 

 
§ 2 Anmälan av protokoll från föregående sammanträde  

Protokollet från rådets sammanträde den 19 september 2011 anmäldes. 

 
§ 3 Ärenden till nämndsammanträdet den 20 oktober 2011 

Ärende nr 1: Anmälan av medborgarförslag om fotbollsplan med konstgräs 

i Fagersjö 

Rådet tyckte att det var trevligt att ungdomar lämnar in medborgarförslag. 

 

Ärende nr 2: Anmälan av medborgarförslag om översvämning på Häst-

hagsskolans idrottsplan 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 3: Svar på skrivelse från (s), (mp) och (v) om vad stadsdels-

nämnden gör för Hökarängens friluftsförening 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 7: Förslag till nytt föreningsbidrag 

Rådet påpekade att samma grundläggande villkor bör gälla för aktivitets-

bidrag som för verksamhetsbidrag, det vill säga att föreningen har sitt säte i 

Farsta och bedriver regelbunden verksamhet i stadsdelsområdet och att 

aktiviteten är öppen även för icke medlemmar. Förvaltningen instämde, 

bad om ursäkt för förbiseendet och lovade komplettera tjänsteutlåtandet 

enligt rådets påpekande innan nämnden sammanträder. Rådet var i övrigt 

positivt till förslaget, som man också har haft möjlighet att påverka i den 

arbetsgrupp som utsågs vid rådets förra möte. 

 

Ärende nr 12: Motion (s) om ersättningsnivåer inom demensvården 

Rådet instämde i förvaltningens synpunkt att ersättningsmodellen måste 

ses över. 

 

Ärende nr 13: Förslag till detaljplan för Tallkrogsvägen vid Tallkrogsplan 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 14: Uppföljning av privata vård- och omsorgsboenden – 

Veckobo  

Avdelningschef Ingrid Friberg berättade att förvaltningen kommer att göra 

en ny uppföljning i december med tanke på flera kvarstående brister och 

även många nya brister. 

 

Rådet frågade varför personalomsättningen inte längre är något som 

redovisas i uppföljningarna. Ingrid Friberg svarade att det beror på att detta 

inte längre finns med i de centrala uppföljningsmallarna från 
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äldrenämnden. Rådet framförde att personalomsättningen åter bör ingå i 

uppföljningarna eftersom det är en viktig del av kvaliteten. 

 
§ 4 Information från förvaltningen och avdelningen för äldre  

Från föregående sammanträde: Förvaltningen har ingen ny information om 

vilka regler som ska gälla på Atriums parkering i Farsta Centrum. Ove 

Svensson och Stig Åström berättade att de själva har kontaktat Atrium och fått 

beskedet att platserna kommer att märkas upp tydligare och att nya regler ska 

vara på plats senast vid årsskiftet. Stig och Ove framförde också till Atrium ett 

önskemål om handikapplatser utanför gamla NK-huset. 

 

Om den kommande avvecklingen av ett större antal platser inom Stora Sköndal 

berättade Ingrid Friberg att hon tillsammans med beställarenhetens enhetschef 

och biträdande enhetschef har haft ett möte med den enhetschef hos Stora 

Sköndal som ansvarar för den verksamhet som ska läggas ner, för att få 

närmare information. Förvaltningen har cirka 40 personer boende vid de 

berörda enheterna, som kommer att ha intagningsstopp från och med 1 juli 

2012 och därefter stängs vid årsskiftet 2012/2013. 127 personal har varslats. 

Nya platser för demensvård kommer att bli svårt att ordna inom stadsdels-

området. Däremot finns platser i andra delar av staden. 

 

JM Seniorbostäder har köpt marken av Stora Sköndal och planerar att bygga ett 

demensboende med drygt 100 platser. Det nya boendet kommer troligen att stå 

färdigt våren 2014. 

 

När det gäller kompetensutveckling av personalen inom äldreomsorgen ordnar 

förvaltningen bland annat ett antal föreläsningar, på teman som etik och 

delaktighet. På fråga från Inger Sjöberg om det även finns praktisk kompetens-

utveckling svarade Ingrid Friberg att det till exempel förekommer att 

projektledaren för demensprojektet gör observationer i olika situationer inom 

vården och sedan återkopplar sina observationer till personalen. Rådet uttalade 

att det är viktigt att det ställs krav på kompetensutveckling även hos de privata 

utförarna, så att kundval och konkurrensutsättning inte leder till sämre 

kompetens och mindre kompetensutveckling hos personalen. 

 

I år är det nationella frivilligåret. Öppet hus ordnas vid fyra tillfällen – ett 

tillfälle återstår. 

 

Ingrid Friberg har tillsammans med kollegor från Göteborg och Malmö deltagit 

i erfarenhetsutbyte om inflytande för äldre. Ingrid berättar mer vid ett senare 

tillfälle. 

 
§ 5 Övriga frågor  

Ove Svensson tog upp de klagomål som har framförts mot Nordic Service 

(som sköter distributionen av dagligvaror inom hemtjänsten i avvaktan på 

en ny upphandling) att företaget gör sina inköp i en butik där många varor 
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kostar mer än i andra butiker. Tjänsten blir därmed dyrare än nödvändigt 

för de äldre som använder sig av den. Ingrid svarade att förvaltningen 

kommer att prata med företaget om detta. 

 

Stig Åström nämnde i sammanhanget att ICA i Farsta Centrum erbjuder sig 

att köra hem matvaror till de äldre som inte har möjlighet att hämta varorna 

själva, om de till exempel har blivit sjuka. 

 

Delades ut information om invigningen av Aktivitetshuset Tuben, som 

pågår hela dagen torsdag 20 oktober. 

 
§ 6 Avslutning 

Ordföranden avslutade mötet. 

 


